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VOORLOPIG VERSLAG
Vastgesteld 27 februari 1991

De vaste Commissie voor Justitie1, belast met het voorbereidend
onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de eer van haar voorlopige
bevindingen als volgt verslag uit te brengen.

Algemeen en Afdeling 1

De leden van de C.D.A.-fractie namen met belangstelling kennis van
het voorliggende wetsvoorstel. Zij waren verheugd over het feit dat met
het voorstel een duidelijke aanpassing aan de actualiteit plaatsvond. De
materiële voorschriften inzake registratie van feiten betreffende de
burgerlijke staat zijn getoetst aan de eisen van de huidige tijd. Dit heeft
geleid tot modernisering van de regeling van de registratie van
geboorten, huwelijken en overlijden, tot stroomlijning van het systeem
van latere vermeldingen en tot nadere uitwerking van de diverse vormen
van rechtsbescherming en toetsing van het optreden van de ambtenaar
van de burgerlijke stand. Dit alles in een wetsvoorstel met een
alomvattend karakter. Een belangrijke rol bij de totstandkoming van het
wetsvoorstel werd gespeeld door de Commissie Regelgeving Burgerlijke
stand onder voorzitterschap van Dr. A. Mulder. De leden van de
C.D.A.-fractie achtten een woord van waardering aan het adres van de
commissie-Mulder nadrukkelijk op zijn plaats.

De leden onderstreepten het uitgangspunt van neerlegging van de
belangrijkste gebeurtenissen in het menselijk leven in authentieke akten
door speciaal daartoe aangewezen ambtenaren.

Naar huidig recht is de ambtenaar van de burgerlijke stand gehouden
deze gegevens op papier op te nemen en van zijn handtekening te
voorzien. Niet uitgesloten is dat in de toekomst vastlegging van gegevens
van de burgerlijke stand op andere wijze dan in de vorm van een
papieren akte zal plaatsvinden.

De leden van de C.D.A.-fractie vroegen de staatssecretaris in dit kader
of authentieke akten en papier niet nadrukkelijk aan elkaar verbonden
waren. In een aantal Europese landen is, op basis van het op 28 januari
1981 te Straatsburg tot stand gekomen Verdrag tot bescherming van
personen met betrekking tot de geautomatiseerde verwerking van
persoonsgegevens, wetgeving tot stand gekomen die veelal ook de
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burgerlijke stand bestrijkt. De leden van de C.D.A.-fractie vroegen de
regering naar hun plannen in dit kader. Verder functioneert er een inter–
nationale commissie over de juridische aspecten van automatisering van
de burgerlijke stand. De C.D.A.-leden vroegen naar de Nederlandse inzet.

De leden van de C.D.A.-fractie konden instemmen met de opzet van
het wetsvoorstel zoals verwoord in de memorie van toelichting in de
punten 1 t/m 7 op de bladzijden 2 en 3. De leden hadden de behoefte
wat uitgebreider stil te staan bij het punt toezicht op de verrichtingen van
de ambtenaren van de burgerlijke stand. De C.D.A.-leden vonden het
teleurstellend te moeten constateren dat het openbaar ministerie de
controle slechts zeer gedeeltelijk uitvoerde. Weliswaar verschillend van
parket tot parket was de uitvoering in het algemeen gebrekkig te
noemen. De commissie-Mulder kwam als oplossing met een algemeen
toezicht, dat zou moeten worden uitgeoefend door Kamers van Toezicht
die wat betreft de inrichting vergelijkbaar zouden zijn aan de Kamers van
Toezicht voor het notariaat. De leden van de C.D.A.-fractie menen dat dit
voorstel van de commissie-Mulder terecht als te zwaar voor het betref–
fende doel kan worden bestempeld. Bovendien zouden zij de analogie die
gemaakt wordt met het toezicht op notarissen willen verwerpen. Zowel
notarissen als ambtenaren van de burgerlijke stand zijn openbare ambte–
naren. Maar de ambtenaren van de burgerlijke stand oefenen geen vrij
beroep uit, zij zijn onderworpen aan het ambtenarenrecht met de
normale disciplinaire sancties. Een en ander constaterend, hadden de
leden van de C.D.A.-fractie begrip voor het voorstel van de regering om
te volstaan met de reeds bestaande mogelijkheid ex artikel 29 en 61
Boek 1 BW. Zij vroegen echter wel of het wenselijk is dat er zo gekomen
wordt tot een puur rechterlijke controle op initiatief van de belangheb–
bende.

Voorts zouden ze alvorens een definitief standpunt in deze te nemen,
eerst nog nadere informatie over het aantal klachten over de ambtenaren
van de burgerlijke stand willen vernemen. Zij vroegen de regering hierbij
ook in te gaan op de aard van de klachten. Beide bepalen immers de
ernst van de problematiek en de noodzakelijke middelen. Pas hierna
kunnen de C.D.A.-leden definitief bepalen of er naast rechterlijke
controle op initiatief van de belanghebbende nog een andere vorm van
toezicht noodzakelijk is.

De leden van de C.D.A.-fractie hebben reeds meermalen hun
bezorgdheid over de problematiek van schijnhuwelijken en schijnerken–
ningen uitgesproken. Voor zover bekend heeft de wetswijziging van 1
januari 1985 niet nadrukkelijk tot vermindering van het aantal schijnhu–
welijken geleid (er is toen een wachttijd van tenminste 3 jaar voor een
aanvraag tot naturalisatie ingevoerd). Welke mogelijkheden ziet de
regering om via dit wetsvoorstel (verdergaand dan in artikel 18) tot
oplossing van de hiervoor genoemde problematiek te komen? De leden
bepleitten de introductie van een systeem waarbij de ambtenaar van de
burgerlijke stand niet langer een lijdelijke rol heeft. In het door hen
voorgestane stelsel zou de ambtenaar van de burgerlijke stand uitge–
breider informatiebevoegdheden moeten verkrijgen. Het vergaren van
informatie bij de vreemdelingenpolitie hoort daar zeker bij. Het uiteinde–
lijke sluitstuk zou een weigeringsbevoegdheid moeten zijn. Eenzelfde
actieve rol bepleitten deze leden bij de aangiften van geboorten. Hierbij
zouden zij de informatieplicht zelfs zover willen zien gaan dat eventueel
een doktersverklaring ten aanzien van de geboorte zou moeten kunnen
worden gevraagd. Het voorgaande benadrukt nog eens dat de ambtenaar
van de burgerlijke stand in de visie van de C.D.A.-leden géén ambtenaar
is die alleen het gemeentelijke belang dient, maar het algemene belang.

De leden van de P.v.d.A.-fractie hadden in grote lijnen met instemming
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kennisgenomen van het wetsvoorstel.
Met het kabinet waren deze leden van mening dat de wenselijkheid om

belangrijke gebeurtenissen in het menselijk leven in authentieke akten
neer te leggen door speciaal daartoe aangewezen ambtenaren uit
maatschappelijk oogpunt buiten twijfel is.

Vooralsnog zijn het veelal papieren akten, maar in de toekomst zal het
opmaken van akten, afschriften en uittreksels in toenemende mate
eenvoudiger plaatsvinden via de geautomatiseerde weg. Deze leden
achtten het dan ook juist dat in het wetsvoorstel hiermee al rekening is
gehouden. Gelet op de recente discussie over geregistreerd partner–
schap, vroegen de leden van de P.v.d.A.-fractie of, vanwege de efficiency
de registratiemogelijkheid hiertoe nu al zou kunnen worden meege–
nomen. Nieuwe wetswijziging te zijner tijd zou dan kunnen worden
voorkomen.

In dit verband wezen deze leden op het belang van bescherming van
persoonsgegevens van de Burgerlijke Stand. Deze gegevens zijn, naar de
mening van deze leden, terecht beperkt beschikbaar voor de burger
zonder een gerechtvaardigd belang, terwijl het verstrekken van systema–
tische inlichtingen over geboorten, huwelijken en sterfgevallen aan
dagbladen en bedrijven is uitgesloten. Zij vroegen op welke termijn het
overleg met de Internationale Commissie voor de Burgerlijke Stand over
de juridische aspecten van de automatisering is afgerond en er duide–
lijkheid komt ten aanzien van het al dan niet opstellen van bijzondere
richtlijnen met betrekking tot de bescherming van gegevens van de
burgerlijke stand.

Aan welke richtlijnen wordt zoal gedacht?
Bij de inwerkingtreding van de herziening van de Gemeentewet, die

onlangs in de Tweede Kamer is vastgesteld, vervalt de regeling van de
rechtspositie van de ambtenaar van de burgerlijke stand en wordt
overgeheveld naar het Burgerlijk Wetboek. Aangezien de behandeling
van deze wetsvoorstellen niet synchroon loopt, vroegen de leden van de
P.v.d.A.-fractie wanneer en op welke wijze het «dreigende gat» via het
Besluit Burgerlijke Stand wordt gedicht. Is dit besluit al in voorbereiding
c.q. gereed en op welk moment zal deze in werking treden?

Met de uitvoering van de regelgeving rond de Burgerlijke stand zijn in
de eerste plaats de ambtenaren van de Burgerlijke Stand belast.

De leden van de P.v.d.A.-fractie misten inzicht in de personele
gevolgen van alle aanpassingen. Ook zouden zij graag de vermindering
van de werklast van het openbaar ministerie vanwege het afschaffen van
de controle van de registers, gekwalificeerd willen zien.

De leden van de fractie van D66 hadden met belangstelling en
vooralsnog met instemming van het wetsvoorstel kennis genomen. Het
gedegen voortraject, via het rapport van de commissie Mulder en de
daarover uitgebrachte adviezen, staat garant voor een wetsvoorstel dat
weinig elementen bevat waarover niet reeds is gewikt en gewogen.

Bij hun beoordeling van het wetsvoorstel waren de leden van de fractie
van D66 gestuit op het besluit waarmee de Commissie Mulder in 1985
werd ingesteld. In dat besluit wordt vermeld dat de Commissie «tot taak
heeft om, in het bijzonder in verband met ontwikkelingen op het gebied
van de automatisering, mede in het licht van de bescherming van de
persoonlijke levenssfeer, alsmede de voorgenomen herinrichting van de
bevolkingsadministratie» over de onderhavige materie te adviseren.

Het kwam deze leden voor dat in het uiteindelijke wetsvoorstel
eigenlijk weinig is terug te vinden van een grote invloed, die zou uitgaan
van de voortschrijdende automatisering, dan wel van de invoering van de
gemeentelijke basisadmlnistratie. Moet de conclusie zijn, zo vroegen
deze leden, dat de exercitie van de commissie Mulder heeft opgeleverd
dat genoemde ontwikkelingen minder gevolgen hebben voor de Burger–
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lijke Stand dan aanvankelijk werd aangenomen?
Zou men kunnen zeggen, zo vroegen de leden van de fractie van D66,

dat het advies van de commissie Mulder - en daarmee het onderhavige
wetsvoorstel - in die zin te vroeg zijn uitgebracht, dat enerzijds de tijd
nog niet rijp is voor een ingrijpende verandering in verband met de
automatisering, terwijl anderzijds niet valt uit te sluiten dat zo'n ingrij–
pende wijziging er in de nabije toekomst wel zal komen? In dit verband
vroegen deze leden ook het oordeel van de minister over de suggestie
van de Nevabs in haar advies uit 1988, om op korte termijn een
commissie of werkgroep in het leven te roepen die zich kan buigen over
de mogelijkheden van technische en electronische ontwikkelingen. Het
daarbij gegeven argument, namelijk dat tijdige studie kan voorkomen dat
gemeenten gaan experimenteren met verschillende technieken, waardoor
later een landelijke regeling wordt bemoeilijkt, sprak deze leden aan. De
leden van de fractie van D66 onderschreven dat het huidige toezicht op
de Burgerlijke Stand door het openbaar ministerie over het algemeen
weinig om het lijf heeft. Rest de vraag of, naast het hiërarchisch toezicht
van burgemeester en wethouders op de ambtenaren kan worden
afgezien van iedere controle door een hoger orgaan op de akten van de
burgerlijke stand.

Deze leden konden het niet laten in dit verband de volgende vraag voor
te leggen: stel dat een ambtenaar van de Burgerlijke Stand met
instemming van zijn burgemeester en wethouders een akte opmaakt van
een huwelijk, gesloten tussen twee personen van dezelfde kunne; brengt
in die situatie het toekomstige recht verandering ten opzichte van het
huidige recht?

De leden van de S.G.P.-fractie hadden met belangstelling kennisge–
nomen van het voorstel tot herziening van de voorschriften op het gebied
van de burgerlijke stand.

Deze leden konden zich verenigen met de algemene overwegingen die
aan het op het rapport van de Commissie Regelgeving Burgerlijke Stand
gebaseerde voorstel ten grondslag liggen. Zij spraken hun waardering uit
voor de zorgvuldige wijze van voorbereiding van het wetsvoorstel. Omdat
er relaties bestaan tussen de in het wetsvoorstel geregelde materie en
diverse andere wetgevingsprojecten die nog in het stadium van parle–
mentaire voorbereiding verkeren vroegen deze leden veel aandacht te
besteden aan de onderlinge afstemming.

Deze leden konden zich verenigen met het voorstel om de Permanente
Commissie van advies voor de zaken van de burgerlijke stand en voor
nationaliteitsaangelegenheden een wettelijke status te verlenen. Daaraan
verbonden zij de vraag of in de toekomst bij mogelijke noodzakelijke of
wenselijke herziening van de wetgeving betreffende de burgerlijke stand
een adviesorgaan a la de commissie-Mulder naar verwachting overbodig
zal zijn.

De leden van de G.P.V.-fractie hadden over het algemeen met
instemming kennis genomen van het voorstel tot een herziening van de
wettelijke regeling inzake de burgerlijke stand. De commissie-Mulder
heeft op dit punt waardevol werk verricht en terecht zijn de voorstellen in
belangrijke mate overgenomen. De verdeling van de te regelen materie
over het Burgerlijk Wetboek en de uitvoeringsbesluiten had in hoofdzaak
hun instemming, evenals de keuze voor een stelsel voor de neerlegging
van gegevens gebaseerd op drie registers, te weten een register van
geboorten, een register van huwelijken en een register van overlijden.

Deze leden waren geneigd de regering ook te volgen in haar voorstel
geen speciale Kamers van Toezicht in te stellen. Wel waren bij hen
vragen gerezen over het toezicht door burgemeester en wethouders uit
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te oefenen op de ambtenaar van de burgerlijke stand. Up dat punt wilden
zij hierna afzonderlijk terugkomen.

De leden van de G.P.V.-fractie onderschreven de argumenten voor de
keuze van het Burgerlijk Wetboek als plaats van de regeling betreffende
de positie van de ambtenaar van de burgerlijke stand. Het feit dat
benoeming en ontslag van deze functionaris plaatsvinden door burge–
meester en wethouders betekent nog niet dat hij een gemeentelijk
belang behartigt of dat het rijk de gemeente in medebewind roept. De
ambtenaar van de burgerlijke stand ontleent zijn taak rechtstreeks aan de
wet, bepaalde vormen van toezicht worden uitgeoefend door het
openbaar ministerie en de rechter kan concrete instructies geven met
betrekking tot het opmaken van de akten.

Deze bijzondere positie plaatst de ambtenaar van de burgerlijke stand
echter ook in een specifieke positie ten opzichte van de gemeentelijke
bestuursorganen en de ambtelijke organisaties. Uiteraard kunnen
eventuele kwesties de burgerlijke stand rakende worden besproken met
de gemeente-secretaris of burgemeester en wethouders, maar van een
hiërarchische relatie kan hierbij toch niet worden gesproken. Maar hoe
verhoudt zich dit tot de stelling in de memorie van toelichting (blz. 5) dat
de normale disciplinaire sancties worden genomen door burgemeester
en wethouders? Geldt deze bevoegdheid ook ten aanzien van taken die
de wet rechtstreeks aan de ambtenaar van de burgerlijke stand
opdraagt? Gaat het hierbij om sancties die kunnen worden toegepast
naast de straffen welke in het Wetboek van Strafrecht worden bedreigd?
Hoe is voorts de relatie tussen burgemeester en wethouders van een
gemeente en een ambtenaar van de burgerlijke stand van een andere
gemeente die zijn functie in de betrokken gemeente uitoefent?

De leden van de G.P.V.-fractie meenden dat het terecht mogelijk zal
blijven dat huwelijken worden voltrokken door een buitengewoon
ambtenaar van de burgerlijke stand, die geen ambtenaar in gemeente–
lijke dienst is. Zij vroegen echter hoe het toezicht op deze functionaris
geregeld is. Waaraan moet worden gedacht als gesteld wordt dat ten
aanzien van bepaalde aspecten van hun rechtspositie hetzelfde dient te
gelden als ten aanzien van de ambtenaar van de burgerlijke stand die een
volledige taak uitoefent? Kunnen burgemeester en wethouders ook aan
hen disciplinaire sancties opleggen?

De leden van de G.P.V.-fractie vonden het een goede zaak dat
vertrouwen uitgesproken wordt in het functioneren van de ambtenaar
van de burgerlijke stand. Enig toezicht van de zijde van burgemeester en
wethouders kan nuttig zijn. Het recente verleden heeft echter geleerd dat
sommige gemeentebesturen er niet voor terugschrikken personen tot
ambtenaar van de burgerlijke stand te benoemen met het kennelijk doel
hen huwelijken te laten voltrekken in strijd met de wet, in het bijzonder
artikel 33 BW. In voorkomend geval is hiertegen opgetreden door
bezwaar te maken tegen hun beëdiging. Maar is dit wel een geëigend
middel om wetsovertreding te voorkomen? Is strafbaarstelling van een
dergelijke handeling van de ambtenaar van de burgerlijke stand
voldoende?

Afdeling 2

Artikel 16c

De C.D.A.-leden vroegen zich vervolgens af of naar aanleiding van
artikel 16c niet nadrukkelijker zou moeten worden ingegaan op de
behoeften van het publiek ten aanzien van openstelling van de burgerlijke
stand. Zij dachten dan met name aan een mogelijkheid tot avondopen–
stelling.

Tweede Kamer, vergaderjaar 1990-1991, 21 847, nr. 5



Artikel 17

Ten aanzien van de redactie van artikel 17, eerste lid («Er bestaan voor
iedere gemeente registers van geboorten, huwelijken en van overlijden».)
zouden de leden van de C.D.A.-fractie de regering willen vragen of
hiermee een limitatief gesloten systeem wordt bedoeld

Artikel 17c

De leden van de G.P.V.-fractie gingen ervan uit dat deze delegatiebe–
paling ook is bedoeld voor regelingen ten aanzien van de afgifte van
afschriften en uittreksels van akten. Kan dit ook worden gerangschikt
onder «handelingen ten aanzien van die registers»?

Afdeling 3

De leden van de G.P.V.-fractie hadden met reserves kennis genomen
van de voornemens ten aanzien van de inhoud van de akten van de
burgerlijke stand. Mede in verband met de Aanbeveling inzake de harmo–
nisatie van de akten wordt gekozen voor staatakten. Deze leden onder–
kenden dat de internationale vergelijkbaarheid van akten hierdoor wordt
bevorderd. Daar staat echter een aanmerkelijke verzakelijking van de
aangifte tegenover. Van een letterlijke weergave van de door betrok–
kenen afgelegde verklaringen zal geen sprake meer zijn. Deze leden
beschouwden dit als een verlies, in het bijzonder bij akten van geboorte
en van huwelijk. Het gaat hierbij om zulke voor de samenleving en de
betrokken burgers wezenlijke gebeurtenissen dat de overheid aangifte en
het opmaken van een openbare akte nodig vindt. Uit het karakter van de
akte mag dit bijzondere karakter ook wel blijken. De regering wijst wel op
de sociale betekenis van de aanwezigheid van getuigen bij een huwelijk.
De leden van de G.P.V.-fractie onderschreven dit. Zij bepleitten echter
handhaving van de vermelding in de akte van de aanwezigheid van met
name genoemde getuigen. In de praktijk gaat het hier om de ouders
en/of goede vrienden van het bruidspaar. Het zou een verarming van de
huwelijksplechtigheid betekenen en een onderschatting van de
maatschappelijke betekenis van het huwelijk de rol van de getuigen te
beperken tot het feitelijk - veelal samen met vele anderen - aanwezig zijn
bij de plechtigheid en de akte slechts te voorzien van de handtekeningen
van de huwenden en de ambtenaar van de burgerlijke stand. De leden
van de G.P.V.-fractie meenden dat de eerdergenoemde aanbeveling
geenszins tot deze praktijk noopt. Als al gekozen wordt voor een
staatakte biedt het derde deel ervan alle gelegenheid tot vermelding van
de getuigen. Zo'n vermelding doet ook niets af aan de internationale
vergelijkbaarheid. Dezelfde leden vroegen voorts of de keuze voor een
staatakte ook tot gevolg zal hebben dat het voorlezen van de akte in het
vervolg achterwege zal blijven. Ook dat zou met name bij geboorte en
huwelijk een verarming betekenen.

Artikel 18

De leden van de G.P.V.-fractie attendeerden erop dat de redactie van
het eerste lid niet juist is. Zij vroegen voorts of in het tweede lid de
bevolkingsregisters of de persoonsregisters bedoeld zijn.

Tweede Kamer, vergaderjaar 1990-1991, 21 847, nr. 5 6



Afdeling 4

Het bevreemdde de leden van de C.D.A.-fractie dat in afdeling 4 van
de memorie van toelichting wel en wetstekst niet over akten van huwelijk
werd gesproken. Zij vroegen de regering naar de redenen.

Artikel 19a

De leden van de G.P.V.-fractie vroegen waaraan gedacht moet worden
bij Nederlands grondgebied, dat buiten het gebied van een gemeente is
gelegen, anders dan het gedeelte van de Noordzee dat wel tot de territo–
riale wateren behoort maar ook na de recente indeling van zeegebied bij
de kustgemeenten niet gemeentelijk is ingedeeld. Noopt deze zeer
beperkte betekenis tot afzonderlijke regels als bedoeld in het tweede lid?

Artikel 19d

De leden van de G.P.V.-fractie vroegen of ook een nieuwe geboor–
teakte moet worden opgemaakt als het kind voor die tijd is overleden.

Artikel 19e

De leden van de G.P.V.-fractie deelden het standpunt, dat onder meer
om redenen van volksgezondheid de termijn van drie dagen binnen welke
aangifte van geboorte moet plaatsvinden gehandhaafd dient te blijven.
Zij konden ook instemmen met de regeling van de aangifteplicht en
–bevoegdheid. Zij meenden echter dat de aangifteplicht zou moeten
worden aangevuld met een bepaling dat deze plicht geldt zolang de
aangifte nog niet door een ander is gedaan. Het gaat hier imrners -
anders dan in artikel 18 van het huidige Burgerlijk Wetboek– niet om
een bevoegdheid die aan meer personen toekomt maar om een uit de
wet voortvloeiende hoofdelijke verplichting voor meer personen.

Artikel 19i

De leden van de G.P.V.-fractie vonden het een aanmerkelijke verbe–
tering dat ook voor een pasgeboren kind dat is overleden voordat
aangifte van de geboorte is gedaan een akte van geboorte wordt
opgemaakt. Zij vroegen wanneer een kind als levenloos ter wereld
gekomen wordt beschouwd. In beginsel kan immers gesteld worden dat
elk kind dat verwekt is maar niet tot leven buiten het moederlichaam
komt, levenloos ter wereld is gekomen. Wordt in het eerste lid bedoeld
een aangifteplicht te regelen na een zwangerschap van een bepaalde
duur of gelden andere criteria? Mag uit het eerste lid ook een recht voor
de ouders worden gelezen om aangifte te doen als zijn hun kind als
levenloos ter wereld gekomen beschouwen? Is er ook een relatie tussen
een aangifte van overlijden als in het eerste lid bedoeld en een recht of
plicht tot lijkbezorging?

Afdeling 7

Artikel 22

De leden van de G.P.V.-fractie vroegen waarom in dit artikel, evenals in
afdeling 13, het verouderde begrip «kunne» wordt gebruikt terwijl
bijvoorbeeld in artikel 19d het meer gangbare begrip «geslacht» wordt
gehanteerd.
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Afdeling 8

Artikel 23b

Het was de leden van de G.P.V.-fractie niet duidelijk waarom uitdruk–
kelijk vermeld moet worden dat afschriften van akten volledig moeten
zijn. Is dit niet vanzelfsprekend, zeker ter onderscheiding van uittreksels?
Wat kan een algemene maatregel van bestuur nog bepalen over de
inhoud van afschriften van akten?

De leden van de G.P.V.-fractie waren het niet eens met de stelling dat
ambtshalve toezending van afschriften of uittreksels niet synoniem is met
kosteloos. Als de wetgever het nodig vindt de administratie te
verplichten tot toezending van een afschrift of uittreksel past daarbij
geen betalingsplicht voor de belanghebbende. Bovendien lijkt het heel
onpraktisch leges te heffen voor een stuk dat ambtshalve onder
bijvoeging van een acceptgirokaart wordt toegezonden. De kosten van
invordering staan immers in geen verhouding tot de kosten van het stuk.

De voorzitter van de commissie,
Swildens-Rozendaal

De griffier van de commissie,
Coenen
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